

# 可持續採購約章

SUSTAINABLE PROCUREMENT CHARTER

請參與 可持續採購約章!

Join The Sustainable Procurement Charter now!

# One planet procure with care

The "One Planet" network is part of the 10 year framework of programmes on sustainable consumption and production.

# More than just "Green"

In 2015, the United Nations (UN) established 17
Sustainable Development Goals (SDGs) which aim to secure sustainable, peaceful, prosperous and equitable life on earth. The SDG 12 – Responsible Consumption and Production – is to ensure sustainable consumption and production patterns.

In conjunction with the SDG's, UN launched the "One Planet" network which will implement a 10-year Framework to support the global shift to sustainable consumption and production and to achieve SDG 12.





# **Procurement:**

## From "Green" to Being "Sustainable"

A new ISO (20400:2017) was released in 2017. This Sustainable Procurement guidance standard provides advice on implementing sustainable procurement, in which organisations need to consider the environmental, societal and economic impacts of their decisions across the entire procurement cycle and their supply chain management. Consider the following:

#### **Economic**

Value for Money
Fair Dealings
Open Competition
Information Transparency
Local Suppliers Employment
Conflicts of Interest
Corruption

#### **Environmental**

Water Conservation
Prevent Marine
& Waste Pollution
Resource Optimization
Reduce GHG Emissions
Biodiversity Preservation
Protect Health
Ozone Layer Protection

#### Social

Workers Rights
Anti-Discrimination
Fair Remuneration
Occupational Health & Safety
Force Labor & Child Labor
Grievance & Remedy Process
Freedom of Association
Fair Trade

## **About The Sustainable Procurement Charter**

The Sustainable Procurement Charter was established by the Green Council to promote the implementation of sustainable procurement to all organisations in Hong Kong. Charter members are committed to implementing sustainable procurement procedures with reference to ISO 20400.



The Sustainable Procurement Charter is recognized by the UN "One Planet" network as one of the initiatives to support the SDG 12.

# There are eight themes in this Charter to implement:

- High-level management commitment
- Capacity building and stakeholder engagement
- Green procurement
- Life-cycle costing application
- Supplier environmental and social compliance
- Supply chain sustainability risk management
- Supplier diversity
- Continual improvement

#### Charter member benefits:

- Training courses, workshops and seminars on sustainable procurement
- Guidance and monitoring on implementation progress
- Learning best practices from other organisations
- Participation in a "process benchmarking" survey
- A cost effective independent assessment for verification of implementation milestones and achievements
- Use of the Charter logo

Green Council can assess the progress of Charter Members based on their achievements, in 3 levels:



# 可持續採購約章創始成員名單:

List of the Sustainable Procurement Charter Founding Members: (in alphabetical order)

碧瑤綠色集團有限公司 Baguio Green Group Limited

東亞銀行有限公司 The Bank of East Asia, Limited

中大印刷(中國)有限公司 Chung Tai Printing (China) Company Limited

中華電力有限公司 CLP Power Hong Kong Limited

德基科技控股有限公司 D&G Technology Holding Company Limite

香港電訊有限公司 HKT Limited

香港中華煤氣有限公司 The Hong Kong and China Gas Company Limited

香港浸會大學 Hong Kong Baptist University

香港電燈有限公司 The Hong Kong Electric Co., Ltd.

嘉里建設有限公司 Kerry Properties Limited

香港鐵路有限公司 MTR Corporation Limited

新世界發展有限公司 New World Development Company Limite

海洋公園公司 Ocean Park Corporation

電訊盈科有限公司 PCCW Limited

聯繫我們 Contact Us 電話 Tel: 2810 1122 傳真 Fax: 2810 1998 電子郵件 Email: info@greencouncil.org 網址 Website: www.greencouncil.org

# 為「環保」多走一步

2015年,聯合國制定了17項可持續發展目標 (SDGs),從可持續性、和平、繁榮及平等各 方面保障全球的生活。而當中的「負責任 的消費和生產」(SDGs第12項),旨在確 保可持續的消費和生產模式。

與此同時,聯合國成立了「同一個地球」網絡以執行「可持續消費和生產十年方案框架」,從而推動全球轉型為可持續消費和生產。





# 從「環保採購」到「可持續採購」

2017年,最新的可持續採購國際標準ISO 20400:2017推出,為實施可持續採購提供指引 ,促使企業或組織在整個採購週期及供應鏈管理 中考慮環境、社會和經濟的因素,如下:

# 經濟

物有所值 公平克易 公開競爭 資訊透明度 本地供應 避免利益衝突 防止貪污

# 環境

節約用水 避免污染 善用資源 減少溫室氣體排放 保護生物多樣性 保護臭氧曆 保護臭氧曆

# 社會

工人權益 反歧視 公平報酬 職業健康及安全 禁止致迫勞動及童工 申訴及自由 結社自由 公平貿易

# 關於可持續採購約章

環保促進會制定了「可持續採購約章」,以促進香港不同類型的企業或組織實施可持續採購。約章成員需承諾將參考ISO 20400指引以實施可持續採購。



本約章被聯合國的「同一個地球」網絡確認為支持可持續發展目標的第12項。

# 本約章的八個實施範疇

- 最高管理層的承諾
- 能力建設和持份者的參與
- 環保採購
- 生命週期的成本分析
- 供應商對環境和社會的承諾
- · 供應鏈可持續性風險管理
- 供應商名樣性
- 持續改進

## 成為約章會員的好處

- · 诱過培訓課程、工作坊和研討會認識可持續採購
- 於實施過程中獲取指導和監督
- 可與其他企業或組織分享其良好作業模式
  - 參與「流程標桿」調查
- 得到獨立評估及驗證在可持續採購實施的里程碑及成就
- 使用本約章標誌

環保促進會能根據<mark>成員的實施結果,</mark> 以三個級別劃分其進展:

